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Yhteiskunnan teollistumisen ja teknologian määrän nopean kasvun seurauksena suurtaajuiset 

sähkömagneettiset kentät ovat samalla lisääntyneet erittäin nopealla vauhdilla. Sähkömagneettisten 

kenttien lähteitä ovat esimerkiksi matkapuhelimet, voimalinjat, tv- ja radioasemat ja monet 

teollisuuden sovellutukset. Uusinta sähkömagneettisia kenttiä hyödyntävää teknologiaa ovat muun 

muassa langattomat tiedonsiirtoverkot. Erilaisista lähteistä ja kenttien monimuotoisuudesta johtuen 

kenttien mittaaminen ja tutkimustyö on vaikeaa, mikä tekee myös niiden biologisten ja fysikaalisten 

vaikutusten arvioinnista haasteellista. 

 

Viime vuosien aikana on enenevässä määrin käyty keskustelua sähkömagneettisten kenttien 

lisääntymisen mahdollisista terveysriskeistä. Muiden ympäristöherkkyyksien, kuten kemikaali- ja 

homeperusteisten herkkyyksien tavoin voivat myös sähkömagneettiset kentät aiheuttaa verrattavissa 

olevaa yliherkkyyttä. Sähköyliherkkyys on käsitteenä jo parinkymmenen vuoden ikäinen, mutta 

lääketiede ei ole tätä oireyhtymää vielä täysin tunnustanut. Sähköyliherkkyyteen on yhdistetty 

joukko erilaisia oireita, joista keskeisimmiksi on määritelty väsymys, uupumus, yleinen paha olo, 

jännittyneisyys ja pelkotilat. Eniten sähköyliherkkyydestä on keskusteltu Pohjoismaissa ja Saksassa, 

mutta se tunnetaan myös useissa muissakin kehittyneissä maissa.  

 

Sähköherkkyydestä on saatu uutta tutkimustietoa, joka tukee sitä käsitystä, että sähköherkkien 

oireet selittyvät altistumisella sähkömagneettisille kentille. On pidetty mahdollisena, että kysymys 

voisi olla myös perinnöllisestä alttiudesta. Tutkijat ovatkin todenneet, että asiasta tarvittaisiin 

enemmän tasokasta tutkimusta, jotta asiasta saataisiin lisää tietoa ja voitaisiin selvittää, minkä 

tasoiset sähkömagneettiset kentät oireita aiheuttavat. 

 

Suunnitteilla on ollut 4G-verkon rakentaminen maantieteellisesti koko Suomen kattavaksi, 

poikkeuksena ne itärajan alueet, joissa sallitaan heikommat yhteydet Venäjän ja Suomen kaistojen 

päällekkäisyyden välttämiseksi. Tämän seurauksena yliherkkyydestä kärsiville henkilöille aiheutuu 



haasteita asuinympäristön soveltuvuuden suhteen, koska 4G-säteily tulisi osaltaan voimistamaan 

sähkömagneettisia kenttiä asutuilla alueilla. Esimerkiksi Ruotsissa, Italiassa ja Yhdysvalloissa on 

luotu vähän säteileviä alueita sähköherkkyydestä kärsiville ihmisille. 

 

Edellä olevan perusteella ja eduskunnan työjärjestyksen 27 §:ään viitaten esitän asianomaisen 

ministerin vastattavaksi seuraavan kysymyksen: 

 
Miten Suomen infrastruktuurin rakentamisessa tulette ottamaan huomioon sen ihmisryhmän, joka 
kärsii sähkömagneettisiin kenttiin perustuvasta sähköyliherkkyydestä? 
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